
Secretaria General
Serveis adjunts

Jaume Renyer Alimbau, secretari general de l'Ajuntament de Reus, CERTIFICO:

Que el Ple de la Corporació, en sessió duta a terme el 17 de febrer de 2023, va acordar la
següent:

Moció  del  GRUP  MUNICIPAL  DEL  PARTIT  DELS  SOCIALISTES  DE  CATALUNYA  –
CANDIDATURA DE PROGRÉS – (PSC-CP) per evitar el tancament de dues línies d’I3 de
dues escoles públiques de la ciutat.

L'alcalde anuncia que en relació  a  aquest  punt  de l'ordre del  dia hi  ha  una esmena
presentada pel GRUPS MUNICIPALS (JxR), ERC i  ARA REUS, la qual ha estat acceptada i per
tant, es sotmet la proposta a la consideració del Ple amb ella inclosa. 

«Aquesta  moció treballa  els  Objectius  de  Desenvolupament  Sostenible  (ODS)  marcats  per
l’ONU:Núm.  4.  Garantir  una  educació  inclusiva,  equitativa  i  de  qualitat  i  promoure
oportunitats d’aprenentatge durant tota la vida.

La universalitat i inversió en l’educació infantil és una de les mesures més importants de les
polítiques  educatives  per  promoure  el  dret  a  l’educació  i  la  igualtat  d’oportunitats.  Tota
l’evidència  acadèmica  i  d’organismes  internacionals  avalen  els  avantatges i  el  valor  social
d’invertir  en  l’atenció  socioeducativa  de  la  petita  infància  0-6  anys.  Diversos  estudis
demostren que la inversió en la primera infància obté el retorn més alt, respecte a altres
edats,  en  benefici  a  l’Estat  i  als  ciutadans  (Heckman,  2011).  També,  a  nivell  espanyol  la
rendibilitat  social  de  l’educació  primerenca va  ser  de  més de 4 vegades el  seu  cost  (Van
Huizen, Dumhs i Plantega, 2016). Així mateix, l’Agenda 2030 incorpora l’educació infantil com
a objectiu específic i defensa la seva universalitat i accessibilitat.

Dues  escoles  públiques  de  la  ciutat,  l’Escola  La  Vitxeta  i  l’Escola  Sant  Bernat  Calbó,  han
denunciat recentment que de cara al curs vinent els tancaran una línia d’I3 a cada centre, un
fet que no podem permetre si realment aquest govern creu en l’educació pública. Nosaltres
som uns ferms defensors de l’escola pública i sempre la defensarem. Tancar línies públiques
significa perdre recursos i professionals, nosaltres volem treballar per una escola inclusiva i
hem de ser capaços de donar el màxim servei de professionals directes i indirectes al centre i
la millor atenció per tal que aquest model sigui eficient. El que no podem permetre és que
s’excusin aquests tancaments amb el  descens de la natalitat ni,  molt menys,  que s’intenti
argumentar que és per afavorir la baixa ràtio, ja que si es tanquen línies passa tot el contrari,
s’augmenta la ràtio d’alumnes per aula. Precisament, en el curs actual tant La Vitxeta com
Sant Bernat  Calbó van sortir  amb una ràtio de  15 alumnes per classe i  precisament són
aquests, que ja tenen baixa ràtio als qui fan tancar la línia. El que s’ha de fer en un moment de
baixa natalitat és baixar la ràtio a totes les escoles de la ciutat i no mantenir, com enguany,
alguns centres amb ràtios de 23 alumnes.

No podem posar d’excusa que l’educació és matèria de la Generalitat, ja que nosaltres hem
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de defensar els interessos de la nostra ciutat. A més, no entenem que s’excusi el tancament
de dues línies de I3 d’escoles públiques quan hi ha centres on hi ha fins a tres línies per curs.
És inadmissible que des del curs 2012-2013 s’hagin tancat ja 11 línies d’escoles públiques que,
si es produeix el tancament d’aquestes dues d’enguany, la xifra ascendirà fins a les 13 línies
tancades, en un clar perjudici per a l’escola pública.

D’altra banda, amb la gratuïtat d’I2 es fàcil preveure que el nombre d’infants inscrits a les
escoles públiques augmentarà i, per tant, hem de treballar perquè tots aconsegueixin una
plaça al centre públic i que aquest tingui una ràtio adequada perquè els professionals puguin
treballar en les condicions òptimes, repercutint així en una millor educació dels infants. És
molt  important  garantir  la  continuïtat  de  les  escoles  públiques,  perquè  si  volem ampliar
aquesta  gratuïtat  fins  a  I3  hem  de  disposar  de  les  suficients  línies  i  places  en  escoles
públiques perquè totes les famílies estiguin en igualtat de condicions i cap d’elles es quedi
sense lloc.  Finalment,  també cal  fer  una remodelació  de la  zonificació escolar  perquè les
escoles públiques no es vegin perjudicades.

Per tot l’exposat, des del Grup Municipal del PSC a Reus demanem al Ple que s’aprovin els
següents acords:

PRIMER. Exigir a la Generalitat, per la preinscripció del curs 2023-2024 mantenir la oferta de
dos grups d’I3 a l’Escola La Vitxeta i Sant Bernat Calbó, així com mantenir la oferta de grups en
la resta d’escoles públiques de Reus en el curs 2023-2024 i garantir que, si el resultat de la
preinscripció permet el manteniment dels grups així es faci.

SEGON. Valorar la zonificació escolar per tal que l’escola pública no en surti perjudicada.

TERCER. Instar a la Generalitat a realitzar un estudi que avaluï l’impacte de la Planificació
escolar (pel que fa a l’oferta inicial de places) dels darrers 15 anys en termes de qualitat de
l’Educació, equitat en l’admissió i la lluita contra la segregació escolar a la ciutat.

QUART. Traslladar els acords al Govern de la Generalitat de Catalunya, als grups polítics del
Parlament de Catalunya i a tots els centres educatius públics de Reus.»

L’alcalde  dona  la  paraula  al  Sr.  Martín  que  fa  una  INTERVENCIÓ  per  exposar  la  Moció.
Finalitzada l’exposició l’alcalde dona la paraula al Sr. Recasens que fa una INTERVENCIÓ per
donar lectura a l’esmena presentada pel govern i que, com s’ha exposat, ha estat acceptada pel
grup proposant i, seguidament, ES PRODUEIX DEBAT.

L’alcalde informa que els punts es votaran de forma separada.

Sotmès el punt 1 de la proposta a votació, es rebutja amb 9 vots a favor: ((CS): Sra. García i Sr.
López, (PSC-CP): Sres./Srs. Martín, Martínez, Marcos, Fort, Agudo i Bonillo i (regidor no adscrit):
Sr.  Meléndez),  15  vots  en  contra:  ((JxR):  Sres./Srs.  Pellicer,  Caelles,  Cuerba,  Caballero,
Monseny,  Pallarès,  Aluja,  (ERC):  Sres./Srs.  Llauradó,  Recasens,  Flores,  Prats,  Berasastegui,
Subirats, (A): Sr. Rubio, Sra. Vázquez) i 3 abstencions: (CUP): Sres. Llorens, Fernàndez, Pàmies.

Sotmès el punt 2 de la proposta a votació, s’aprova per unanimitat.
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Sotmès el punt 3 de la proposta a votació, s’aprova per unanimitat.

Sotmès el punt 4 de la proposta a votació, s’aprova per unanimitat.»

I perquè consti i tingui els efectes que correspongui, lliuro la present certificació, d'ordre i
amb el vistiplau del Molt Il·ltre. Sr. Alcalde, a la ciutat de Reus.

Vist i plau,
President El secretari general

Carles Pellicer Punyed Jaume Renyer Alimbau
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